
Skolebestyrelsen – Herfølge Skole    

Dato: 4. november 2024 
Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: 17.30-20.30   

               

Tilstede: Malte Karsten, Lasse Briks Rasmussen, Majbrit Jacobsen, Mie Belin, Johanne 

Kongstad, Henrik Madsen Mette U., Nuran Ünsal, elevrådsrepræsentanter, Adrian og Isak 

Afbud: Kasper Boje, Christina Barnekov og Cecilie Bødker 

Referent: Nuran Ünsal 

 
Dagsorden 

 

  

Indhold 

 

 

Referat 

1. Godkendelse af 

dagsorden (beslutning) 

5 min 

Godkendt 

2. Korte meddelelser 

(orientering) 20 min 

Elevrådet  

Formanden 

Skoleledelsen  

Øvrige – herunder evt. 

Herfølge Borgerforening 

Elevrådet: 

Intet nyt fra Elevrådet, da de ikke har haft møde siden sidst. 

Som tidligere orienteret har Elevrådet drøftet, hvad 

overskuddet fra fødselsdagen skal bruges til, men de har 

endnu ikke truffet en endelig beslutning. 

Formanden: 

Majbritt og Malte deltog i Herfølgedagen. Herfølge Skoles bod 

var ikke særlig besøgt, da der manglede aktiviteter, som 

kunne tiltrække børn og forældre. Et forslag til næste år er, 

at vi tilbyder aktiviteter for at tiltrække flere besøgende, som 

gerne vil høre om vores skole. Vi kan gøre os mere synlige 

ved for eksempel at fremvise nogle af LEAPS-projekterne og 

elevernes arbejde. Planlægningen skal vi i gang med i god 

tid, hvis vi ønsker, en gruppe af elever og lærere kan 

præsentere deres LEAPS-projekter på denne dag. 

 

Malte orienterede om fællesskolebestyrelsesmødet, som han 

deltog i sidste uge. Det gik fint, og mange emner var på 

dagsordenen. Et af temaerne handlede om, hvordan 

fællesbestyrelsen kan sætte skolerne på dagsordenen til 

kommunalvalget, så opmærksomheden på skolernes 

udvikling holdes i fokus. Der er nedsat et udvalg, som vil 

arbejde på at designe en kampagne. 

 

Malte og Mette U. har møde med udvalgsformand Ali Yahya 

og Lars Nedergaard. Bestyrelsen ønsker at gøre opmærksom 

på udfordringerne med lastbiler, der leverer varer til Coop 

lige op til skoledagens start, til mødet. 

 

 

Skoleledelsen:  

Skoleindskrivningen er gået i gang. Skolen har afholdt et 

informationsmøde, og skoleledelsen besøger også 

børnehaverne for at fortælle om skolen. Vi bliver inviteret af 

børnehaverne, og vi har styrket samarbejdet. 
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Mette U. orienterer om gennemgangen af faglokalerne, som 

forvaltningen har sat i gang. Skolen ønsker særligt, at 

madkundskabslokalet, som ikke lever op til 

undervisningsstandarderne, bliver opgraderet. Der er også 

fokus på håndværk/design. 

 

Frisættelsesprocessen er i gang og drøftes i 

skoleledergruppen. Mette U. vil løbende orientere 

bestyrelsen. Der vil være forsøg med to skoler i Køge 

Kommune, hvor vi kan bruge de gode erfaringer. 

 

Orientering om undersøgelse, som er foretaget af 

CEPOS(Cepos.dk) Undersøgelsen handler om, hvor dygtige 

skolerne er til at forbedre elevernes faglige niveau. CEPOS 

har beregnet grundskolernes undervisningseffekt 2023/24 på 

skoleniveau, der er et udtryk for skolernes evne til at løfte 

det faglige niveau i forhold til det, man skulle forvente på 

baggrund deres socioøkonomiske baggrund.  

Herfølge skole præsterer i toppen med en løfteevne på 0,4. 

 

 

Temamøde om skærmpolitik  

4. december 2024 kl. 18.30-20.00 (Asgård skole) 

Tilbydes til skolebestyrelser og ledelse. Mette U. tilmelder 

Malte, Lasse, Mie og Henrik.  

 

 

SFO II har iværksat en spørgeskemaundersøgelse om trivsel 

og tilfredshed blandt børn og forældre i samarbejde med 

Center for Ungdomsstudier. Undersøgelsen skal bruges til at 

kvalificere det arbejde, der foregår i klubben yderligere. 

 

SFO'en har søgt midler fra udviklingspuljen fra SSP til et 

forældreoplæg om digital dannelse. Center for Digital 

Dannelse tilbyder oplæg med afsæt i forskning og praksis. De 

vil bidrage med pædagogisk-psykologiske perspektiver på 

børn og unges digitale liv, trivsel og fællesskaber. Formålet 

er at klæde forældrene på til at kunne navigere i børns 

digitale arenaer. Oplægget vil vare halvandet time og 

gennemføres i januar/februar. Holmebækskolen og Algestrup 

Skolens forældre vil også blive inviteret med. Nuran 

undersøger, om det er muligt at udvide oplægget, så vi har 

to timer. 

 

 

3.  Sygefravær og økonomi 

(Orientering) 10 min 

 

Sygefraværet er lidt stigende. Dette skyldes influenza mv. 

 

Gennemgang af økonomien: Der er sket en reduktion af 

underskuddet siden sidst for den samlede økonomi, både 

Skole og SFO. Børnetallet har været stigende i SFO II, hvilket 

er årsagen til, at underskuddet er lavere end sidst. 

4.  Kontaktforældremøde 

Opfølgning på mødet. 

(orientering 15 min) 

 

Kontaktforældremødet er blevet afholdt med deltagelse fra 

de fleste klasser. 

 

Dagsorden for mødet: 
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Videndeling om 

• Styrkelse af klassefællesskaber 

• Idekatalog til arrangementer 

• Skolefest for elever 

 

Der blev arbejdet med et idekatalog for at styrke 

fællesskabet i klasserne. Mange inspirerende forslag blev 

udvekslet mellem forældregrupperne. 

Der blev nedsat en arbejdsgruppe, som skal arbejde videre 

med skolefesten for eleverne. 

Mødet var positivt og skal gentages. Cille har sendt referatet 

af mødet til de deltagende forældre. 

 

5.   Skoleudviklingssamtaler 

Ledelsen orienterer om 

dagsorden og data til 

mødet den 30. november. 

Input fra bestyrelsen. 

(orientering og drøftelse 20 

min) 

Mødet er udskudt, og den nye dato for mødet bliver i marts. 

Punktet drøftes på et andet bestyrelsesmøde tæt op til den 

nye dato. Mette U. vil orientere om form og indhold i 

skoleudviklingssamtalen på det møde. 

6. Strategisk plan – 

skoleårets indsatser 

Ledelsen gennemgår den 

3-årige udviklingsplan for 

skolen. Der orienteres også 

om Udskolingsvejen 

(Orientering 20 min) 

Gennemgang af Strategisk plan. 

 

Mål for elevernes faglige og sociale udvikling: 
Vores mål er, at alle elever skal være i faglig og trivselsmæssig 
progression gennem differentieret og struktureret undervisning i et 
inkluderende læringsmiljø. Vi skal løfte alle elever og have fokus på 
både top, midte og bund. 

Vores mål er, at alle elever oplever at have deltagelsesmuligheder, 
og flere elever med behov for støtte lykkes i almenundervisningen. 

 

Tre indsatsområder: 

- Undervisningskvalitet 

- Læringsmiljø 

- Læringsfællesskaber 

 

Skolebestyrelsen vil gerne følge med i udviklingen og ønsker, 

at strategiplanen løbende tages på dagsordenen. Skolen har 

planlagt fire pædagogiske eftermiddage, hvor ledelsen 

faciliterer drøftelser i personalegruppen om indsatserne, 

afdækker behov og understøtter medarbejdernes læring og 

udvikling. Data fra indsatserne inddrages i evaluering og 

målsætning. 

Der er positiv opbakning til co-teaching.  

Vi sætter punktet om den strategiske plan på dagsordenen 

efter hver pædagogisk eftermiddag, så bestyrelsen har 

mulighed for opfølgning og kan følge med i udviklingen. 

 

 

7.  Årshjul 

Gennemgang af 

årshjulet for 

skolebestyrelsesmøder 

(Orientering 10 min) 

 

Der er udarbejdet et årshjul for hele skoleåret. Se bilag. 

 

Se punktet nedenunder, som hænger sammen med dette. 
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8.  

 

Bestyrelsens 

fokuspunkter 

Opfølgning på sidste møde 

samt konkretisering af 

indhold, arbejdsgruppe 

mv. 

Flg. temaer er besluttet 

 

Skolehjemsamarbejde, 

Kommunikation, 

forventningsafstemning 

Ryddelig og ren skole 

Fondsmidler og legeplads 

(Drøftelse og beslutning 30 

min) 

Forslag til følgende punkter, som kan skrives ind i årshjulet. 

 

Folkeskoleaftalen 

Frisættelse 

Samarbejde mellem skole og hjem, kommunikation, 

forventningsafstemning-Kristina, Malte, Mie 

Ryddelig og ren skole-elevrådet og MU afdækker behovet, 

derefter drøftes det i bestyrelsen. 

Fondsmidler og legeplads-Majbritt, Lasse, Henrik 

Attraktivitet-Lasse og Henrik 

 

Arbejdsgruppen melder tilbage, når de er klar til at formidle 

det til hele bestyrelsen. 

 

10. Evt. 10 min 

Datoer for kommende 

møder 

Bestyrelsen vil gerne vide om skolerne har en 

Vedligeholdelsesplan og om Ejendomscenter følger denne.   

 

Ændring af møde dato i januar, 29.januar 2025 

11. Næste møde  25.11.24 

 

 

 

 

 


